
 

Distriktsforsamlingsmøde 11. november 2025 
Dato:  11. november kl. 9,30 - 13 
Sted:  Hjallese forsamlingshus 
 

Indkaldt af: Helge Petersen 
Deltagere: Helge Petersen, Sonja Hansen, Ørbæk, Hartvig Fritzen, Fåborg, Egon Sohnsen, Egebjerg, Daggi 
Jensen, Nordfyn, Hugo Strunge Frank, Landsbestyrelsesmedlem, Birger Rasmussen, Landsformand, 
Louise Qaavigaq, Munkebo, Knud Jørgensen, Middelfart, Eva Dam Thrane, Odense, Bjarne Christensen, 
Kasserer, Torben Krogsgaard Jensen, Midtfyn og Børge Hemmingsen, Vestfyn 
Afbud: Ærø, Langeland, Højfyn, Svendborg, Kerteminde og Nyborg 
Ref.: Børge Hemmingsen 
 

Dagsorden Referat. 

Velkomst og valg af ordstyrer 
 

Helge bød velkommen og måtte konstatere, at 6 afdelinger ikke var 
repræsenteret. Louise blev valgt til ordstyrer. 

Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsordenen godkendt 

Godkendelse af referat 
 

Louise bemærkede, at der manglede bemærkning om formandsseminar ( er 
nu aftalt ) 

Nyt fra Formanden 
Helge Petersen 
 
 
 

Debat om emner til delegeret forsamling, om der er noget vi skal gå fælles 
om. 
Der er valg til flere poster i landsbestyrelsen 
 
De fremsendte forslag til behandling på Delegeretforsamlingen blev 
gennemgået. 
            Pkt. 6.1 og 6.2 bliver overgået af pkt. 6.3, som får vores tilslutning 
            Pkt. 6.4 og 6.5 : Afventer en analyse som foreslås af hovedbestyrelsen 
            Pkt. 6.6 : Vi arbejder ” på 3 ben ” uden prioritering 
            Pkt. 6.7 : Hver afd. afgør deres indstilling 
            Pkt. 6.8 : p.t. ingen kommentarer 
Vedrørende de opstillede til Landsbestyrelsen forventer vi, at distrikt 6 
stemmer på Birger Rasmussen som formand. Vedr. de øvrige opstillede 
stemmer hver afdeling på den kandidat, som man finder bedst egnet. 
 
Sonja og Torben tilkendegav, at vi bør prøve at finde en kandidat på Fyn, 
som vi kan opstille til Landsbestyrelsen næste år. 
 
Møde datoer for første halvår 2025 
Debat om mødedatoer – mandage er bandlyst, da mange møder lokalt 
aftales til mandage. 
Kommende møder: 
                                  Årsmøde den 2. april 2025 
                                  Distriktsledelsesmøde den 30. april 2025 
                                  Distriktsforsamlingsmøde den 20. maj 2025, Formand og 
 næstformand vil udarbejde dagsorden for seminaret, 
 samt finde passende lokalitet for afholdelse af dette.  

Nyt fra næstformanden 
Louis Qaavigaq 
 

Louise nævnte sit forslag om et distriktsseminar – er vedtaget. 

Ældre- og sundhedspolitisk 
udvalg. 

Knud oplyste, at der afholdes Tema-møde i næste uge.  Den 4. marts 2025 
afholdes møde vedr. oplæg til initiativer i forhold til Kommunevalget 2025 



Knud Børge Møller 
 

Socialhumanitært udvalg 
Irma og Karin 
 

Irma og Karin var forhindrede i at deltage 

Motionsudvalget 
 

Gerne forslag fra lokalafdelingerne 
INTET 

Kulturudvalget 
Kaj Andersen 
 

 
Kaj havde meldt afbud – intet fra udvalget                                                     , 
Sonja oplyste, at hun havde fået en tilbagemelding fra sit medlem i 
udvalget, som følte, at møderne var ”bagud skuende” og ikke var relevante 
da man ikke ser fremefter.                                                                                         
Eva havde også deltaget i et og havde en positiv oplevelse af mødet.                                                                                             

It-udvalget 
Vagn Niss 
 

Helge fortalte at Vagn holder temadag den 10. april emne AI – 
Robotteknologi.  

Områderedaktøren 
Lone Ebbesen 
 

Intet nyt. 

Regionalt sundhedsudvalg 
Kaj Andersen 
 

Intet nyt. 
Helge kunne oplyse, at Finn Kyed, Middelfart udtræder af udvalget pga. 
flytning. 

Landsbestyrelsen informerer 
Hugo Strunge Frank 
 

Hugo oplyste, at der p.t. er 100.027,750 medlemmer af Ældre Sagen. Tallet 
nedrundes til 100.025.000 i relation til forventede gentegninger af 
medlemskab ved årsskiftet. M365 udrulningen sættes på pause i 2025, da 
det ikke efterspørges af lokalafdelingerne. 

Nyt fra Foreningskonsulenten 
Bente Petersen 
 

Michael Gylling er vel over sit sygdomsforløb og starter op på ½ tid den 1. 
dec. 2024. Dejligt at Michael er kommet godt igennem sit sygeforløb – vi 
glæder os til han kommer tilbage, 
De øvrige konsulenter bistår i 1. kvartal af 2025. 
 

Landsformanden 
Birger Rasmussen 
 

Birger oplyste, at han skal have møde med digitaliseringsministeren, hvor 
der skal tales om AI og snyd på digitale medier mm.  HUSK at være kritisk 
overfor digital post !!! 

Status økonomi 
Bjarne Christesen 
 

Kassereren oplyste, at saldoen på Distriktets konto d.d. er kr. 226.336,74. 

Vigtige datoer 
 

Årsmødet – er aftalt 

Indkomne forslag 
 
Opgaveliste 
 

 

Evt. 
 
 
 

Det blev foreslået, at der bliver planlagt en temadag for kasserere. Helge, 
Louise og Bjarne udarbejder plan og dagsorden.  
Birger forespurgte, om vi læser ”Landsbestyrelsen informerer” når det 
udsendes ?  JA 

 


